
                                                A projektnapok értékelése 

                                                   10. évfolyam  3. csoport 

                                                     ( A kulisszák mögött) 

 

A szerdai közös értékelés, a diákok által kitöltött önértékelő és csoportértékelő kérdőívek  

alapján a következő megállapításokra jutottunk a diákokkal együtt: 

A fejlesztendő kompetenciák terén a kognitív kompetenciák közül a megfigyelési készség, az 

adaptálás , az asszociációs készség, a modellalkotás  bontakozhatott ki. A szociális készségek 

közül a nyitottság, az együttműködő képesség, a kommunikáció, a csapatszellem , az empátia 

és a kapcsolatépítés kapott jelentős szerepet. A személyes kompetenciák közül az esztétikai 

érzék, a kezdeményezés, a mérlegelés, a kezdeményezés kapott helyet. 

 

A csoport kérdőív kitöltése során, bár a válaszok száma ( 9(!) a 23 fős csoportból!)alapján az 

eredmények nem tekinthetők relevánsnak , a következő megállapítások születtek: 

A diákok, fele-fele arányban elfogadták az új, internetes kapcsolattartás módszerét, de 

hiányolták a hagyományos módszert, amikor mindent szóban mondanak el. Jónak tartják az 

online jelentkezést, de a jelentkezési sorrend alapján kellene a csoportba sorolást 

megoldani. Mindenkinek jobban ki kellett venni a részét a közös munkából, új ismeretségek 

kötődtek, senki nem érezte, hogy őt kirekesztik, nem a haverok kerültek egy csoportba. A 

Pad elkészítése némi gondot okozott az elején, de az egyik nagyon aktív, talpraesett 

kislánynak köszönhetően, aki összefogta a csoport munkáját, sikerült időben és jól teljesíteni 

az elvárt feladatokat. A projektnapos honlappal kapcsolatosan a diákok véleménye az, hogy 

összességében alkalmas volt arra, hogy a feladatot teljesítsék, de túlzottnak tartották a sok 

adminisztrációt, pont a lényeg sikkadt el, az igazi, élő beszélgetés, együttműködés, 

fontosabbnak tűnt az, hogy mi kerül fel a „ felületre”, mint hogy valójában mi történik. A 

korábbi években közvetlenebb, személyesebb volt a kapcsolattartás, nem a webes 

megjelenítésen volt a hangsúly, hanem a témán, a projekten. 

A három dolog közül, ami miatt a diákok hasznosnak tartották a projektnapokat: 

kikapcsolódást jelentett a hétköznapokból, motiválóan hatott rájuk, hogy csapatban kellett 

dolgozni olyan diákokkal és tanárokkal, akiket korábban nem ismertek, közösen dolgoztak 

egy téma feldolgozásán, látni olyan részeit a színháznak, amiket korábban nem ismertek, 

lehetőség volt egy nagyon jó színházi előadáson részt venni, jól érezték magukat! 

A javaslatok közül amelyek a jövőbeni változtatásokat illeti: 



Ne legyenek weblapok, ne internetes jelentkezés legyen, egy évfolyamon ne egyetlen téma 

köré rendeződjön az összes választható téma ( a 10. évfolyamon csak a színház volt).  

A programok lehetnének színesebbek, több évfolyamról lehetne alakítani a csoportokat, így 

jobban meg lehetne ismerni az iskolatársakat, több idő kellene a feldolgozáshoz. 

 

 

A csoportvezető tanárok személyes véleménye:  

-Túl sok adminisztratív terhet rótt a „ facilitátorokra”, a személyes kapcsolat a diákokkal nem 

valósult meg olyan mértékben, mint a korábbi években. Nem biztos, hogy a webes felületen 

való kapcsolattartás az igazi. A diákok igényelték volna a személyesebb együttműködést. 

-Nem kellett volna rászervezni a hétfői napon a mi Petőfi Színházas,” Kulisszák mögötti” 

programunkra a 9.ny, 9. évfolyam sok-sok csoportját, mert így” futószalagon” néztük meg a 

kulisszák mögötti világot, nem volt idő arra, ami előző héten a francia csoporttal működött, 

hogy valóban bejárjuk az előre megbeszélt és  a diákoknak megígért helyszíneket és sokkal 

több információt kapjunk, lehetőséget a valódi munkába való bepillantásra. Így csak egy 

nagy rohanás volt, 80 fős csoportban, utánunk újabb csoport következett. Csalódás volt! 

- A  keddi napon  ugyanilyen szervezési hiba miatt 10 másik kollégával kint maradtunk a VMK  

halljában, mert az egész 10. évfolyamot + 12 tanárt odacsődítettek a Scherer Péter 

előadásra, pedig max. 120 személynek volt helye. Így egyszerűen nem engedtek be a 

nézőtérre, pedig szívesen megnéztük volna az előadást. És utána miről is beszélgessünk a 

diákokkal? Újabb csalódás! 

 

Véleményünk szerint a korábbi témahetes programok sokkal jobban sikerültek, amíg több 

szabadságot kaptunk és nem volt ennyire szabályozva az egész! Rengeteg plusz munkát 

jelentett a csoportvezető tanárok számára, pedig ez az időszak amúgy is nagyon megterhelő 

volt a cserekapcsolatok, a próbaérettségi miatt. Nem csináltuk olyan kedvvel, mint régebben. 

Biztos nagyon fontos volt a gimnázium arculat építése miatt, de nem csak ez számít! 

 

Imreh Enikő 

Imreh László 

 


